


iNTOHIMOINEN, KANSAINVÄLINEN,
AVOIN, HEITTÄYTYVÄ

FC Interin Arvot

FC Interin toimintaa ohjaavat arvot, jotka 
pohjautuvat seuran syntytarinaan, 

historiaan ja niihin ihmisiin, jotka ovat 
vuosien aikana vaikuttaneet seurassa. 

Nämä arvot toimivat seuran eettisenä ja 
moraalisena kompassina seuran kaikille 

toiminnoille ja päätöksille. Interin 
henkilöstö ja edustusjoukkue toimii 

arvojen sanansaattajina ja roolimalleina 
yhteisölleen sekä koko kaupungille.
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Porvareiden pentuja vai työväenluokkaa? Suomen- 
vai ruotsinkielisiä? Suomalaisia vai ulkomaalaisia?

Inter on poikkeuksellinen seura.

Perinteisesti urheiluseurat Suomessa on 
perustettu paikkakuntansa tietylle 
väestöryhmälle. Sadan vuoden ajan 
suomalaiset lapset ja nuoret aloittivat 
pelaamisen seurassa sen mukaan, 
olivatko heidän sukunsa suomen- tai 
ruotsinkielisiä, tai heidän vanhempansa 
porvareita tai työläisiä. Vielä vuonna 
1990 vanha kulttuuri oli voimissaan, ja 
Turun seurakenttä oli jakautunut.

Inter on poikkeuksellinen seura, sillä 
Inter syntyi vuoden 1990 maailmaan 
turkulaisten vanhempien 
arvovalinnasta. Ja kuten niin moni 
hieno asia, idea lähti liikkeelle lasten 
ennakkoluulottomuudesta. 
   Vuonna 1990 Turun Nappulaliigan 
Linnan kaupunginosajoukkueen pojat 
olivat iässä, jossa siirrytään ”

Interin tarina

Nappulaliigasta seuroihin”. Se olisi 
tarkoittanut tiiviin ystäväporukan 
hajoamista eri seuroihin kunkin 
perheen taustan ja taloudellisen 
tilanteen perusteella. Pojat kuitenkin 
halusivat jatkaa pelaamista 
nimenomaan yhdessä. Lopulta poikien 
idea omasta seurasta hyväksyttiin, ja 
perustajavanhempina toimivat Stefan ja 
Anneli Håkans, Göran Wikstedt, Frank 
Schauman, Olli Elomo, Jouko ja Barbro 
Sipilä sekä Taina Lehtimäki.   
   Perustajapojat saivat itsekeksiä seuran 
nimen ja logon. Kuin johdatuksesta 
nimeksi valikoitui Inter; nimi, joka 
merkitsee ihmisten yhdistämistä.
Interin logon esikuvaksi valikoitui 
Kamerunin maajoukkueen logo, koska 
Roger Millan taianomaiset otteet kesän 
1990 MM-kisoissa toimivat esikuvana 
pojille.
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Interin tarina ja arvot ovat 
vuosikymmenten aikana tuoneet 
seuran toimintaan mukaan 
intohimoisia ihmisiä, ja siten Inter on 
voinut tarjota alustan tuhansien 
ihmisten urheiluun, unohtumattomiin 
esikuviin ja elinikäisten 
ystävyyssuhteiden syntymiseen. 
    Perustaja Stefan Håkansin siirryttyä 
seuran johdosta ansaittuun 
kunniapuheenjohtajan rooliin vuoden 
2023 alussa, Julius ja Nikolas Håkans 
johtavat seuraa tuleville 
vuosikymmenille yhdessä Interin 
työntekijöiden ja tuhansien 
seuraihmisten kanssa.                           
Kunnioitamme aiempien sukupolvien 
työtä, mutta tuomme samalla uusia 
toimintamalleja yhteisöön. 

Inter tarjoaa alustan elinikäisten 
ystävyyssuhteiden syntymiseen.

Kalle Parviainen
Urheilujohtaja

Nykypäivänä Inter on yli 600 
pelaajan yhteisöllinen 
huippuseura, Suomen toiseksi 
pitkäaikaisin liigaseura sekä suuri 
lasten ja nuorten liikuttaja      
Varsinais-Suomessa. 
     Haluamme luoda Interistä 
Suomen merkityksellisimmän 
seurayhteisön, joka mahdollistaa 
sekä suomalaisen huippuseuran 
kehittämisen, että 
liikuntainnostuksen sytyttämisen 
kymmenissä tuhansissa lapsissa.
Tähän tarvitsemme tuhansien 
ihmisten näkemystä ja intohimoa. 
Tervetuloa mukaan!

Tuomas Välimäki
Kehitysjohtaja 
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INTER MUUTTAA YHTEISKUNTAA JA URHEILUA
INTERACTIONIN AVULLA

Interin arvoihin on perustamisesta 
lähtien kuulunut erilaisten 
ihmisten yhdistäminen urheilun 
avulla.
    Joukkueurheilu on tutkitusti 
vaikuttava tapa rakentaa erityisesti 
lasten ja nuorten identiteettiä, 
tuoda elinikäisiä ystäviä, kehittää 
ryhmätyöskentelytaitoja ja siten 
vaikuttaa positiivisesti  
mielenterveyteen. Lasten 
liikkumattomuus ja 
mielenterveyden lisääntyvät 
ongelmat kulkevat käsi kädessä.

interaction

Edellisten vuosien aikana Inter 
on rakentanut 
InterAction-ohjelmakokonaisuu
den, jolla tuodaan liikunnan ja 
joukkueurheilun positiivisia 
vaikutuksia maakunnan lapsille 
ja nuorille, jotka ovat 
perinteisen joukkuetoiminnan 
ulkopuolella.
    Vuonna 2023 InterActionin 
kautta järjestetttiin 132 
maksutonta lasten ja nuorten 
liikuntatapahtumaa, jossa myös 
Interin liigapelaajat
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INTER MUUTTAA YHTEISKUNTAA JA URHEILUA
INTERACTIONIN AVULLA

olivat suuressa roolissa lasten 
esikuvina ja innostajina. 
Tapahtumiin osallistui yli
42 000 lasta ja nuorta.      
Erityisesti mieleen jäivät kuusi 
koulupelikiertueen tapahtumaa, 
joissa Interin liigajoukkue pelasi 
ystävyysotteluja maakunnan 
alakoulujen oppilaita vastaan 
koulujen lähikentällä.

Vuonna 2024 panostetaan 
erityisesti koulujen 
pelipäivä-tapahtumiin, joissa 
Interin toimihenkilöt järjestävät 
koulujen kaikille luokille 
joukkuepelejä, joilla samalla 
opetetaan lapsille 
joukkuepelaamisen kultaisia 
periaatteita; kaikkien huomioon 
ottamista, yhdenvertaisuutta, t

toisten kunnioittamista ja 
yhteisten tavoitteiden eteen 
työskentelemistä.
    Pelipäivät alkoivat helmikuussa
Turun Ilpoisten koulun
kaksipäiväisellä rasisminvastaisella 
pelitapahtumalla, ja vuoden 
aikana pelipäiviä tullaan 
järjestämään kymmenissä 
kouluissa.

Jani Meriläinen
InterAction-päällikkö

InterAction nyt ja 
tulevaisuudessa 
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#5
Albin granlund

#4
Mikael Almén

#3
Juuso Hämäläinen

#2
Jussi Niska

puolustus

MAALIVAHDIT

#36
Ville Seppä

#13
Tino Kangasaho

#12
EEro Vuorjoki

#1
Eetu Huuhtanen

eDUSTUSJOUKKUE 2024
fc inter turku



keskikenttä

#6
Dimitri Legbo

#18
Derik Osede

#22
Luka kuittinen

#30
Valentin purosalo

#8
kevin jansen

#10
florian krebs

#17
bismark ampofo

#19
Iiro Järvinen

#25
Joonas Kekarainen

#28
axel kouame
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hyökkäys

#9
darren smith

#11
Jean Botué

#14
thomas lahdensuo

#20
djoully nzoko

#21
Matias tamminen

#23
Daniel Rökman

#24
Timo Stavitski

#26
Otto Lehtisalo
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Vuonna 2024 panostetaan 
erityisesti koulujen 
pelipäivä-tapahtumiin, joissa 
Interin toimihenkilöt järjestävät 
koulujen kaikille luokille 
joukkuepelejä, joilla samalla 
opetetaan lapsille 
joukkuepelaamisen kultaisia 
periaatteita; kaikkien huomioon 
ottamista, yhdenvertaisuutta, t

valmennus

Päävalmentaja
Vesa Vasara

Valmentaja
Ramiro Muñoz

valmentaja
Riku Paularinne

Valmentaja
Lauri Hakanen

MV-Valmentaja
Ville Vastamäki

Fysioterapeutti
Ville Peltonen

Fysioterapeutti
Teemu Ahonen

Joukkueenjohtaja
David Moore

Huoltaja
Seppo Pajunen

Lääkäri
Tero Silto
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JUUSO
HÄMÄLÄINEN
Inter-kapteeni johtaa kokemuksen tuomalla 
rauhallisuudella

Vaikea loukkaantuminen teki Juuso Hämäläisestä henkisesti 
vahvemman pelaajan, joka osaa olla itselleen armollisempi. 

Interin pitkäaikainen toppari 
Juuso Hämäläinen on luutinut 
joukkueen takalinjoilla jo useiden 
vuosien ajan. 20-vuotiaana hän 
kirjoitti ensimmäisen 
ammattilaissopimuksensa Interin 
kanssa, ja sen jälkeen hän on 
pelannut tasaisia ottelumääriä 
liigassa.
   Melkeinpä ainoana 
poikkeuksena on kausi 2022, joka 
oli raisiolaiselle puolustajalle 
uran raskain. Hänellä meni iso 
osa kaudesta sivu suun 
loukkaantumisen takia. 
– Sillä kaudella tuli vähemmän 
pelattua. Siihen asti olin urallani 
saanut pelata, aika hyviä 
ottelumääriä joka kausi.
    Hän pitää kuitenkin pienempiä 
lihasvammoja jopa tietyllä tavalla 
raskaampina kuin sitä, kun 
kohdalle sattuu jotain isompaa.
– Silloin, kun on jotain 
esimerkiksi pientä lihasvammaa, 
niin se hajoaa helposti uudestaan

ja toipuminen on joskus 
turhauttavampaa. Isommissa 
loukkaantumisissa tajuaa heti, 
että nyt ei auta muu kuin 
kuntouttaa.
     Pettymykseksi 
muodostuneessa kaudessa 
Hämäläinen näkee kuitenkin 
paljon hyötyjä, joita hän on 
tämän kauden aikana huomannut 
pelaamisessaan. 
– Isompi takaisku omasta 
mielestä paransi itseäni pelaajana. 
Olen nyt mentaalisesti paljon 
vahvempi ja kuntoutuksen aikana 
sain panostettua eri fyysisiin 
osa-alueisiin, joten olen myös 
siltä osin vahvempi.
     Hämäläinen kertoo, että on 
ollut aina hyvin itsekriittinen ja 
tämä piirre vanhetessa voimistui. 
Edellinen vuosi opetti häntä 
kuitenkin olemaan armollisempi 
itseään kohtaan.
– Välillä olen ollut vähän liiankin 
kriittinen. Joskus olisi henkisesti 
helpompaa, jos antaisi itselleen
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asioita anteeksi. Tähän olen 
pikkuhiljaa oppinut ja 
ymmärtänyt, että menneitä ei voi 
muuttaa, vaan sillä mitä tekee 
tulevaisuudessa, on merkitystä.
    Nyt 30-vuotias pelaaja on 
saanut kroppansa hyvään kuntoon 
ja henkisesti hän on myös 
vahvempi.
– Olen onnistunut aina 
kehittymään. Mielestäni tällä 
hetkellä pelaan omasta mielestäni 
urani parasta futista.

Hämäläinen tulee urheilullisesta 
perheestä. Vanhempien 
urheilutausta painottuu enemmän 
jääkiekon ja ringetten suuntaan, 
mutta Hämäläisen veli Joona pelaa 
Interin reserveissä ja sisko pelaa 
futsalia RaiFussa.  
    Vaikka alusta asti olikin selvää, 
että jalkapallo on ykköslaji, kertoo 
Hämäläinen kokeilleensa lähes 
kaikkea mahdollista. Isänsä 
jalanjäljissä tuli myös jääkiekkoa 
testattua, mutta se kokeilu jäi 
lyhyeen.
– Mua kiinnosti se pelaaminen, 
mutta siellä oli aluksi niitä 
luistelukouluja. Ensimmäisen viikon 
jälkeen ilmoitin faijalle, että ei tästä 
tule mitään, kun ei täällä pelata 
ollenkaan.
Jalkapallon rinnalla toisena lajina oli 
pitkään myös uinti, jonka 
Hämäläinen joutui jättämään pois, 
kun treenimäärät kasvoivat liian 
suuriksi.
– Futis oli aina prioriteetti yksi ja 
muut lajit tulivat siinä rinnalla. Uintia 
tykkäsin harrastaa, mutta kun 

treenejä siinä alkoi olla yhdeksän kertaa 
viikossa, niin ei aika enää riittänyt. 
Uinnista oli futiksen kannalta hyötyä 
varsinkin hapenoton kannalta.
    Jalkapallossa Hämäläisellä oli alusta 
asti kovat tavoitteet, mutta 
b-suunnitelma oli myös mietittynä.
– Kävin vähän aikaa sitten vanhempien 
luona ja siellä katselin jotain vanhoja 
kirjoja, joihin olin eskarissa kirjoittanut, 
että minusta tulee isona 
futisammattilainen tai palomies, 
Hämäläinen nauraa.

Matka kohti haavetta alkoi Raision 
Nappulaliigasta, josta hän siirtyi 
11-vuotiaana ensimmäisen kerran 
Interin paitaan. 15-vuotiaana hän 
palasikin hieman yllättäen 

Ammatinvalinta oli
selvä jo nuorena 
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pelaamaan takaisin Raisioon 
RaiFun paitaan, jossa hä pelasi 
A-junioriksi asti.
– En muista tarkalleen miksi 
silloin RaiFuun siirryin, mutta 
meillä oli siellä tosi hyvä nippu. 
Moni oli juuri saapunut Interistä 
tai TPS:stä.
   Ulkopuolisen silmin siirtyminen 
RaiFuun vaikutti tietynlaiselta 
tietynlaiselta takapakilta, mutta 
Hämäläiselle tärkeintä oli, että 
hän nauttii pelaamisesta.
– En kokenut siitä mitään 
painetta koskaan, koska olen aina 
ollut sellainen hetkessä eläjä. 
Pelaamisen piti olla sellaista, että 
nautin siitä, jotta jaksan treenata 
sellaisia määriä.
   Silloinkin hänelle oli edelleen 
selvää, että hänestä tulee 
jalkapalloilija.
– Moni ei siihen uskonut, mutta 
siitäkin epäilystä tuli itselleni 
sellainen voimavara.
   Hämäläinen muistaa, että 
monet kehottivat RaiFu-vuosina

 kokeilemaan kovemmissa 
joukkueissa. 
– Päätin lopulta mennä 
kokeilemaan Interiin. Yhdet 
treenit ja sanoivat, että pääsen 
joukkueeseen.
Interissä hän pelasi yhden kauden 
A-junioreiden joukkueessa, 
kunnes pääsi mukaan 
liigamiehistöön 20-vuotiaana.

Pohjoiseen ja takaisin

Heti ensimmäisestä kaudestaan 
asti Veikkausliigassa Hämäläinen 
on saanut paljon vastuuta. Alun 
alkaen hän sai näytön paikan 
avainpelaajien loukkaantumisten 
takia. Siihen paikkaan hän tarttui.
   Hämäläinen pelasi 
TurussaVeikkausliigaa kolme 
vuotta, kunnes alkoi omien 
sanojensa mukaan hieman 
turtumaan.
– Kaipasin vähän jotain uutta 
kipinää. Oli muutamiin seuroihin 
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ja Olympique de Marseillen 
kaltaisia huippuseuroja.
– Hän viihtyi Suomessa, kun täällä 
sai olla niin rauhassa. Hän oli 
todella mukava ihminen ja auttoi 
nuoria pelaajia seurassa paljon. 
Olimme tosi hyviä ystäviä ja 
edelleen pidetään yhteyttä.
    RoPS:ssa viimeisellä kaudelta 
mukaan tarttui, myös mitali, kun 
RoPS onnistui saamaan hopeaa. 
Myös niin kauas kotoa lähteminen 
oli pelaajan näkökulmasta hyvä 
valinta.
– Kehitystä siellä tuli paljon, kun 
pystyin keskittymään pelkästään 
futikseen.

mahdollisuuksia, mutta RoPSilla oli 
hyvä joukkue kasassa ja päädyin 
sinne.

Pohjoisessa raisiolainen viihtyi 
kolme vuotta. Ajasta teki 
ikimuistoisen se, että melkein koko 
joukkue asui samassa 
kerrostalossa. -Se teki meidän 
joukkueemme hengestä tosi 
hyvän.
– Ei sitä ehkä tässä iässä enää 
jaksaisi, mutta nuorena se oli ihan 
kivaa asua sillä tavalla. Joukkueen 
hengen kannalta se oli merkittävä 
juttu.
   RoPSissa valmensi tuohon aikaan 
Juha Malinen. Hämäläisen mukaan 
Malinen ei ole ehkä se taktisin 
valmentaja, mutta hyvä toimimaan 
erilaisten ihmisten kanssa.
– Se oli ehdottomasti hänen 
vahvuutensa. Hän osasi tosi hyvin 
käsitellä erilaisia persoonia ja sai 
motivoitua meitä pelaajia.
   Uusi asuinkaupunki oli 
varsinaissuomalaiselle 
jalkapalloilijalle myös mieluisa 
ympäristö. Mieleen on jäänyt muun 
muassa kuinka hyvin RoPS näkyi 
katukuvassa.
– Ihmisillä oli paljon päällä seuran 
vaatteita ja kaupoissa esimerkiksi 
oli muovipusseissa seuran logo. 
Ihmiset olivat seurasta ylpeitä ja 
sitä ehkä toivoisi Suomessa 
muuallakin.
   Yksi mielenkiintoinen pelaaja, 
joka Rovaniemellä tuohon aikaan 
myös viihtyi, oli Taye Taiwo. 
Pelaaja, jonka CV:stä löytyy AC 
Milanin ja
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Inter pitää huolta omistaan

Kolme vuotta Pohjoisessa riitti ja 
aika oli palata takaisin kotiin. 
Vaikka muitakin vaihtoehtoja oli, 
tuntui paluu Interiin oikealta.
– Aina tiesin, että palaisin takaisin 
Interiin. Lähtöni täältä ei 
tapahtunut mitenkään ovet 
paukkuen, vaan tarvitsin silloin 
vain jotain muuta.
    Poissaolon aikana Inter oli 
Hämäläisen mukaan muuttunut 
positiiviseen suuntaan ja liittyi 
hyvään aikaan takaisin.
– Inter kehittyi tosi paljon seurana 
sinä aikana, kun olin 
Rovaniemellä. Myös koko 
suomalainen jalkapallo kehittyi 
mielestäni silloin paljon. Kun 
aloitin liigassa, oli joitain sellaisia 
pelejä, jotka pystyttiin hoitamaan, 
vaikka ei ollut paras päivä. 
Nykyäänsellaisia pelejä ei enää 
ole. 

Yhtenä pitkäaikaisimpana  
Inter-pelaajana hänellä on hyvä 
näkemys siitä, millainen seura Inter 
on. Seurassa on aina jokainen saanut 
olla sellainen kuin on.
– Täällä on ollut kaikenlaista taiteilijaa, 
mutta aina on kaikki saaneet vapaasti 
olla. Tässä seurassa on pidetty aina 
hyvin huolta omistaan.
      Seuran toimintaa jalkapallon 
ulkopuolella raisiolainen arvostaa 
suuresti. Kouluissa vierailut ja 
koulupelikiertuetta Hämäläinen pitää 
suuressa arvossa.
– Kyllähän se saattaa treenien jälkeen 
väsyttää sinne lähteä, mutta se on aina 
kuitenkin sen arvoista. Ne ei ole 
hienoja ja tärkeitä tapahtumia 
pelkästään lapsille, vaan myös meille 
pelaajille.
   Hämäläinen on saanut nyt pelata 
jalkapalloa ammatikseen lähes 
kymmenen vuotta. Vanhemmiten hän 
on oppinut arvostamaan sitä, mitä saa 
tehdä työkseen.
– Samalla tiedostan kuinka paljon 
uhrauksia, se on myös vaatinut. Aika 
monia asioita joutunut jättämään 
väliin ja aika paljon on eri jutuille 
joutunut sanomaan ei. 
   Hämäläiseltä löytyy yksi sanonta, 
joka kuvastaa hänen ajatuksiaan 
uhrauksiin liittyen:

“You either su�er the pain of 
discipline or the pain of 
regret.”

-Olen tuota itse aina pohtinut niin, 
että joko kadun sitä, että jalkapallon 
takia kieltäydyn jostain tai kadun, että 
en kieltäytynyt. Mieluummin valitsen 
ensimmäisen vaihtoehdon.
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Vesa
Vasara

jalkoja. Pystyvät myös 
puolustamaan, mutta pelaamaan 
negatiivisissa peleissä myös hyvin 
ja sitten hyökkäämään isoihin 
tiloihin ja sieltä löytyy tarpeeksi 
myös maalivaarallisuutta, Vasara 
linjaa.
   Vasara kertoo olleensa 
tyytyväinen joukkueen 
työmoraaliin, asenteeseen ja 
sitoutuneisuuteen uuteen 
kauteen valmistauduttaessa.
-Oon ollut tosi tyytyväinen siihen 
intoon mikä on. Kaikki ovat hyvin 
ostaneet ne asiat, mitä halutaan 
tuoda. Musta semmonen kiva ja 
työteliäs ympäristö missä on 
vaatimustaso tarpeeksi korkealla, 
Vasara kuvailee.
   Vasaran mukaan joukkueella on 
selkeä tavoite kaudelle.
-Kyl me haluaisimme Eurooppaan 
seuraavalle vuodelle päästä. Se on 
semmoinen iso tavoite meille. Se 
tarkottaa mitalia tai ainakin 
lähelle sitä pitää päästä vähintään. 
Ja sit jos ollaan ihan taistelussa 
ylemmistä sijoista, niin sitten 
lähetään tottakai tavoittelemaan 
niitä niin korkeelle, kuin 
mahdollista, mutta aika 
semmoinen realistinen tavoite 
joukkueelle ja seuralle.

Ensimmäistä kauttaan Interin 
päävalmentajana aloittanut 
Vesa Vasara kertoi ajatuksiaan 
joukkueensa rakenteesta sekä 
sen tavoitteista tulevalle 
kaudelle.
-Puolustuspäässä on tarpeeksi 
kokemusta. Tietenkin 
maalivahtiosasto on melko 
nuori. Tämmöinen 
kehityskelpoine, mutta 
kumminkin tarpeeksi jo 
kokemusta, Vasara kertoo. 
   Keskikentän leveyden sekä 
monipuolisuuden Vasara kokee 
hyvänä sekoituksena nuoruutta 
ja kokemusta.
-Keskikentällä myös vähän 
samanlainen sekoitus. Siinä on 
muutama kokeneempi ja vähän 
kokemattomampi, mutta sitten 
semmoisia nuorehkoja, jotka 
ovat jo pelanneet 
Veikkausliigassa ja osoittaneet 
kykynsä siihen, Vasara 
pohjustaa.
   Hyökkäyspäästä löytyvä 
vauhti sekä yksilötaito ovat 
Vasaran mielestä hyvässä 
tasapainossa.
-Sitten laitaosastolla meillä on 
enemmän vauhtia, nopeutta, 
yllätyksellistä 1vs1 pelaamista.
Hyökkäysosatolla myös paljon 

Päävalmentajan ajatuksia
ennen veikkausliigakauden alkua
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olet sekä kenttätapahtumien että 
Itäpäädyn tunnelman ytimessä. 
300-paikkainen VIP-kerros vetää 
isonkin ryhmän, mutta paketti 
sopii myös yksin tai kaksin peliin 
tuleville.
    Tiedustele myös 
mahdollisuutta yhdistää Inter 
VIP-pakettiin oma aitio 
ryhmällesi!
 

Inter VIP -kokonaisuus tarjoaa täyden palvelun 
pelinautinnon rennossa tunnelmassa. 

Inter VIP
Suomen paras Urheilu- ja gastropub

Jimi Lehto, 
myyntipäällikkö
jimi.lehto@fcinter.fi

Inter VIP-kausikortti 980 € + alv 24% (sis. istumapaikka, 
bu�et-ateria, kaksi juomaa sekä puoliajan kahvitarjoilun 
Interin Veikkausliigan kotiotteluissa).

Inter VIP-lippu erikseen 55 € + alv 24 % (ei sisällä juomia, 
mahdollisuus hankkia erikseen juomalippuja, tai ostaa 
juomia ravintolan tiskiltä)

Matsikokemus alkaa 75 
minuuttia ennen liigaottelua 
herkullisella bu�et-aterialla 
stadionin ravintolassa, jossa 
voit haastaa kaverisi 
vaihtuvateemaisessa 
urheilutietovisassa, kuunnella 
ottelun jännittävän ennakon ja 
moikata muita urheilun ystäviä. 
    Peliä seurataan stadionin 
pehmustetuilta VIP-penkeiltä, 
joissa 
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Itäpääty
lietsoo stadionia hurmokseen

Katsojat luovat Veritas Stadionille 
tunnelman, joka puskee 
edustusjoukkuetta kohti huippua, ja 
sytyttää intohimon uusille 
jalkapallosukupolville.
  Kaudella 2023 stadionille valmistui 
uusi 1000-paikkainen 
päätykatsomo, Itäpääty, josta on 
lyhyessä ajassa syntynyt  
tunnelmaltaan yksi Suomen 
parhaista kannattajapäädyistä. 

Kannattajaryhmä Itäpääty TKU 
organisoi kannatustoimintaa 
kannatuslaulujen ja tifojen 
kautta. Katsomo on kaikille 
avoin, eikä vaadi jäsenyyttä 
Itäpäädyssä. 
   Katsomoon on mahdollista 
hankkia liput sekä 
ikärajattomasta, että 
K18-anniskelukatsomosta.
Lähde mukaan 
unohtumattomaan 
ottelukokemukseen!
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lietsoo stadionia hurmokseen

Darren
Smith
Hyökkääjän uskomaton
polku Kapkaupungista
kupittaalle

– Se oli valtava shokki ja todella 
rankkaa aikaa perheelleni. Hänellä 
olisi ollut enää viikko koulua 
jäljellä ennen, kuin hän olisi 
valmistunut.
    Menetys oli suuri, sillä isoveli oli 
Smithille myös paras ystävä, ja he 
olivat olleet pienestä lapsesta asti 
erittäin läheisiä.
– Olimme kuin kaksoset. Äitimme 
puki meidät samalla tavalla, joten 
ihmiset eivät pystyneet 
tunnistamaan kumpi on kumpi.
    Veljesten välinen yhteys 
jalkapallokentällä oli saumatonta 
heidän pelatessa samassa 
akatemiajoukkueessa. 
–  Hän oli keskikenttäpelaaja ja 
minä hyökkääjä. Minä osasin 
juosta ja hän syöttää, joten 
olimme todella hyvä kaksikko 
kentällä. Hän oli hyvä pelaaja ja 
meillä oli tavoitteena nousta 
yhdessä seuramme edustukseen.

Interin eteläafrikkalaisella Interin 
eteläafrikkalaisella hyökkääjällä 
Darren Smithillä on yksi suosikki 
muisto jalkapallosta.
    16-vuotiaana Smith oli 
katsomassa koulun futisjoukkueen 
peliä, jossa hänen kaksi vuotta 
vanhempi veljensä pelasi 
keskikentällä. Veli täräytti komean 
osuman, jota veljekset juhlivat 
innoissaan.
– Se oli todellinen raketti 
rangaistusalueen ulkopuolelta 
suoraan yläkulmaan. Se oli todella 
upea maali sekä upea hetki. 
Muistan, kuinka juhlimme maalia 
yhdessä kentän puolella.
    Se mikä muistosta tekee 
erityisen, on se, että se jäi veljesten 
viimeiseksi jalkapalloon liittyväksi 
yhteiseksi hetkeksi. Viikkoa 
myöhemmin veli menehtyi, kun 
hän ajoi autolla risteykseen ja 
punaisia päin ajanut bussi törmäsi 
häneen. Veljen lisäksi autossa oli 3 
muuta matkustajaa, joista vain yksi 
selvisi hengissä.

Ikuisuuden kantava muisto
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Vaikeuksia Etelä-Afrikan kentillä

Kova kotikaupunki

pikajuoksija ja hänen vahvuutensa 
oli 400 metrin aitajuoksu. 
    Hänellä oli myös kova intohimo 
yleisurheilua kohtaan, vaikka 
jalkapallo vei lopulta voiton.
   Valinnan lajien välillä hän joutui 
tekemään 16-vuotiaana, kun 
samalle viikonlopulle osui 
jalkapalloturnaus sekä juoksukisat. 
  Turnaus järjestettiin 
Amsterdamissa, jossa vastassa olisi 
Euroopan suuria seuroja, kuten 
Ajax, AC Milan ja FC Barcelona. 
Juoksukisat taas olivat kotimaan 
kansalliset kisat.
Valinta oli helppo.
– Välillä mietin mihin olisin 
päätynyt, jos olisin valinnut 
jalkapallon sijaan juoksun, Smith 
pohtii.

Seura, jota Smith nuoruudessaan 
edusti, oli Ajax Cape Town. Seura 
oli amsterdamilaisen Ajaxin 
osittaisessa omistuksessa ja 
seuran akatemiatoiminta oli 
emoseuran johtama. 
    Edustuksesta Ajaxissa Smith ei 
vastuuta saanut, joten saatuaan 
tarjouksen Etelä-Afrikan 
Valioliigassa pelaavasta AmaZulu 
FC:stä, päätti pelaaja vaihtaa 
maisemaa. Parin vuoden 
ajanjakso ei kuitenkaan sujunut, 
eikä hän koskaan saanut luvattua 
vastuuta seuran edustuksessa, 
joten sopimus päätettiin purkaa.
    Seuraavaksi seuraksi löytyi 
pääsarjajoukkue Super Sport 
United, jossa asiat lähtivät 
liikkeelle hyvin. Hän muun 
muassa iski maalin heti 
debyytissään ja peliaikaa tuli. 
Kaikki muuttui, kun 
päävalmentaja,

Smith on kotoisin Etelä-Afrikan 
pääkaupungista Kapkaupungista, 
joka tunnetaan kauniina, mutta 
yhtenä maailman vaarallisimpana 
kaupunkina. Smith kertoo, että 
tietyille alueille ei kannattanut 
eksyä.
– Joistain kaupunginosista siellä 
löytyy paljon rikollisuutta. Joku 
alue voidaan tuntea sen 
väkivaltaisuudesta ja joku toinen 
taas huumeista. Se vaihtelee 
kaupunginosien mukaan, mutta 
sitten on myös alueita, joista 
löytyy ne kaikki.
   Rankka ympäristö ajoi lopulta 
monia nuoria väärille poluille, 
joista he ovat päätyneet jengeihin. 
Yhden Kongosta muuttaneen 
opiskelijan hän muistaa, joka oli 
todella lahjakas urheilija.
– Muistan hänet, koska hän oli 
todella hyvä kestävyysjuoksija. 
Hän ajautui kuitenkin 
kouluaikoina jengiin, johon 
kuuluu edelleen. Tietääkseni 
häntä on ammuttu muutamaan 
otteeseen.
   Smith itse pysyi kaidalla polulla 
omien sanojensa mukaan urheilun 
sekä vanhemmiltaan saadun 
hyvän kasvatuksen turvin. 
   Jalkapallon lisäksi tuulennopea 
hyökkääjä oli myös lahjakas 
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Kohti Suomea
Smith lähti Super Sportista ja 
päätti lähteä tavoittelemaan 
unelmaa Euroopan kentistä.
– Ajattelin, että jos kukaan ei 
Etelä-Afrikassa halua minua, 
niin parempi lähteä muualle.
  Muutama asia johti toiseen ja 
hän onnistui saamaan kutsun 
Ekenäs IF:n testiin. Ennen kuin 
hänen aikansa EIF:n kanssa 
alkoi, hän pääsi treenaamaan 
viikon verran IFK Mariehamnin 
kanssa. 

joka oli Smithin halunnut 
seuraan, sai yhtäkkiä kenkää.
– Apuvalmentaja otti silloin 
hänen paikkansa ja kertoi 
minulle suoraan, että en kuulu 
hänen suunnitelmiinsa.Minut 
siirrettiin pelaamaan 
reservijoukkueeseen.  
   Hyökkääjä päätti jäädä 
taistelemaan paikastaan ja yritti 
vakuuttaa uutta valmentajaa, 
että hän kuuluu joukkueeseen. 
Hänen mielensä ei kuitenkaan 
muuttunut.

Lopulta Smith pyysi seuralta 
siirtoa ja tapasi asian tiimoilta 
seuran omistajan. 
– Tapaamisessa hän kertoi, että 
oli tarjonnut minua lukuisille 
seuroille, mutta halukkaita 
ottajia ei kuulemma löytynyt 
kahdelta korkeimmalta 
sarjatasolta.
    Sitten seuran omistaja 
ehdotti jotain, mitä Smith ei 
voinut uskoa kuulevansa.
– Hän kehotti minua jättämään 
jalkapallon ja miettimään jotain 
toista alaa itselleni. Olin 
häkeltynyt, mutta vastasin 
suoraan, että meidän on 
parempi lyödä kättä päälle ja 
lähteä eri suuntiin.

Ahvenanmaalaiset toivoivat 
hänen pysyvän treeniringissä 
vielä pidempään, koska olisivat 
halunneet nähdä afrikkalaisen 
harjoituspeleissä ennen 
lopullista päätöstä.
– Halusin kuitenkin pitää 
lupaukseni EIF:lle, kun testistä 
oli heidän kanssaan sovittu. 
    Tammisaarelaiset pitivät 
näkemästään ja tarjosivat 
hyökkääjälle sopimuksen heti. 
– Minulle ei ollut väliä sillä, 
millä tasolla joukkue pelasi. 
Tärkeintä oli vain löytää itselleni 
seura, josta saisin sopimuksen. 
Se oli ainoa asia, mitä halusin.
    Kausi oli onnistunut, kun 
Smith laukoi EIF:n paidassa 
kaikki kilpailut mukaan lukien 
yli 20 osumaa ja hänet palkittiin 
muun muassa Ykkösen vuoden 
pelaajaksi.

Vaikeuksiakin matkaan mahtui, 
kun vuoden 2020 alussa 
korona rantautui Eurooppaan. 
Kausi starttasi tavallista 
myöhemmin ja
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EIF:n paidassa ja siirtyä sen jälkeen 
Veikkausliigaan.
– Ensimmäisen kauteni päätteeksi 
tavoitteeni oli, että ennen kuin 
lähden sarjakauden päätteeksi 
lomalle kotiin, minun pitää kirjoittaa 
sopimus Veikkausliigajoukkueen 
kanssa. Suunnittelin, että lueskelen 
tätä sopimusta sitten lentokoneessa, 
Smith virnistää.
    Näin hän myös teki. Sopimus 
kirjoitettiin jo ennakkoon ennen 
kuin sarjakausi oli EIF:n kanssa 
päättynyt. 
Hongassa asiat ei kuitenkaan 
sujunut niin lennokkaasti, kuin hän 
etukäteen odotti. Espoossa hänen 
täytyi opetella olemaan osa 
joukkuetta.
– Saapuessani Honkaan olin 
pelaajana hieman itsekäs ja olin 
tottunut vapaampaan rooliin. Siellä 
minun piti oppia enemmän pelin 
taktista puolta ja puolustamista. Se 
ei ehkä ollut elämäni paras kausi, 
mutta en ole koskaan yhden kauden 
aikana kehittynyt niin paljon.

Aika Hongassa jäi yhteen kauteen, 
jonka jälkeen saapui tarjous 
marokkolaisseura FAR Rabatilta. Hän 
liittyi seuraan, kun kautta oli noin 
puolet vielä jäljellä. 
   

Veikkausliigan kautta Marokkoon

         
sitä ennen oli pitkä jakso, jolloin 
joukkueella ei ollut yhteisiä 
harjoituksia.
    Koko palkkaakaan ei seura 
kyennyt pelaajalle maksamaan.
– Minulle tarjottiin mahdollisuus, 
että sopimukseni purettaisiin ja 
voisin palata takaisin kotiin. Toinen 
vaihtoehto olisi, että seura maksaisi 
puolet palkastani ja auttaisi 
löytämään työtä, jotta voisin tienata 
lisää.
– Ei tullut kuuloonkaan, että 
palaisin kotiin, kun olin vihdoin 
päässyt Eurooppaan.
   Treenikatkon aikana Smith 
treenasi aamuisin omatoimisesti ja 
päivällä hän kokosi grillejä, jotka 
olivat menossa näytille eri 
myymälöihin.
– En olisi uskonut koskaan, että 
ensimmäisenä vuotenani 
Euroopassa tekisin sellaista, mutta
siitä sain tienattua vähän lisää 
rahaa, Smith nauraa.
   Sopeutuminen Suomeen toi myös 
omat haasteensa. Ensimmäiset 
kaksi viikkoa olivat vaikeat, kun hän 
joulukuussa 2019 saapui kylmään 
Suomeen.
– Muistan kun saavuin Suomeen ja 
olin Maarianhaminassa testissä, niin 
varpaani jäätyivät ja keuhkoihini 
sattui. Onnistuin kuitenkin 
totuttelemaan kylmään ilmaan 
talven aika, koska vietin aikaa 
ulkona kävellen ja juosten. Siten 
totuin kylmään.   

Ykkösen loisteliaan kauden jälkeen 
pääsi Smith kokeilemaan 
suomalaista pääsarjafutista. Jo 
Suomeen tullessa Smithin 
suunnitelmana oli todistaa taitonsa  



Vaikean kauden jälkeen koitti 
paluu Suomeen. Siirto Marokkoon 
oli ollut pelaajalle taloudellisesti 
järkevä siirto, sillä hän oli ennen 
sitä mennyt naimisiin. Hän 
kuitenkin tiesi, että palaisi vielä 
Suomeen.
– Suomesta kolme seuraa oli 
minusta kiinnostuneita, mutta 
Inter oli selvä valinta. Olin seuraa 
jo aiemmin Suomessa ollessani 
ihaillut. Olosuhteet ja seuran 
toiminta vaikuttivat laadukkailta.
   Ajastaan Interissä Smith on 
nauttinut, vaikka ei olekaan täysin 
tyytyväinen siihen, miten edeltävät 
kaudet ovat menneet. Seura on 
silti ollut juuri sellainen, mitä hän 
odottikin.
   Yksi Smithin suuresti arvostama 
asia Interissä on työ, mitä seurassa 
tehdään yhteisön eteen. 
InterAction saa eteläafrikkalaiselta 
valtavasti kehuja.
– Interissä tehdään hyvää työtä 
sen eteen, että ihmiset tuntisivat 
kuuluvansa tähän seuraan. Se 
mielestäni osoittaa, että seura 
omaa hyvät arvot. Ei pelkästään 
jalkapallossa, vaan ylipäätään.

– Vaikka en saanut paljoakaan 
peliaikaa, oli tärkeä päästä 
pelaamaan niin kovatasoisessa 
liigassa. 
   Suurin asia kaudessa oli se, että 
hän voitti ammattilaisuransa 
ensimmäisen ison pokaalin, kun 
joukkue nappasi itselleen 
Marokon Cupin voiton.
– Pääsin pelaamaan finaalissa ja se 
oli ehdottomasti urani hienoimpia 
hetkiä voittaa se pysti.

Inter vakuutti

Smith on jalkapallon 
ulkopuolellakin päässyt mukaan 
yhteisöön, kun Mikaelin 
seurakunta kutsui hänet 
puhumaan seurakunnan nuorille 
omasta matkastaan ja uskostaan. 
    Tilaisuus järjestettiin vasta 
haastattelun jälkeen, mutta 
etukäteen pelaaja oli hyvin 
innoissaan tehtävästään.
– Ensimmäistä kertaa pääsen 
puhumaan tämän kaltaiseen 
tilaisuuteen. Olen hyvin innoissani, 
kun pääsen juttelemaan nuorille 
elämästä ja uskonnosta.
   Hyökkääjän elämässä näkyy 
vahvasti kristinusko ja hän kertoo, 
että hänellä on vahva suhde 
jumalaan.
– Suomessa uskonto pidetään 
ehkä enemmän omana tietonaan, 
enkä näe siinä mitään väärää. Itse 
haluan jakaa sanomaa eteenpäin. 
En haluaa paasata, mutta koen 
velvollisuudekseni kertoa siitä 
ihmisille.
    Smith on ihastunut myös Turun 
kaupunkiin. Hänen mukaansa 
kaupunki sopii hänelle ja hänen 
vaimolleen varsin hyvin varsinkin, 
kun pari on saanut hetki sitten 
perheen lisäystä.
– Suomi ylipäätään on 
hämmästyttävä paikka, koska 
täällä on niin turvallista. Täällä 
lapsien annetaan kävellä yksin 
kadulla, mitä ei voisi kuvitellakaan 
tapahtuvan Kapkaupungissa.
   Smith ei sulje pois 
mahdollisuutta, että viettäisi 
Turussa pidempäänkin aikaa.
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Kotiottelut Vierasottelut
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